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Adviesraad Sociaal Domein. 
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Inleiding 

Op 11 april 2023 hebben wij van de Adviesraad Sociaal Domein (ASD) het jaarverslag en het 

financieel overzicht 2022 ontvangen. Het jaarverslag geeft een duidelijk beeld van de adviezen die 

de ASD in 2022 heeft uitgebracht. Daarnaast geeft het ook aan naar welke bijeenkomsten de ASD 

is geweest en hoe ze functioneren. 

 

Beoogd resultaat  

Op de hoogte blijven van de (uitgevoerd) werkzaamheden en activiteiten van de Adviesraad 

Sociaal Domein. 

 

Argumenten  

1.1. Met de ingediende stukken voldoet de ASD aan artikel 7 lid 3 van de verordening 

participatie.  

Jaarlijks voor 1 april, met ingang van 2023, brengt de Participatieraad (nu: ASD) aan 

het college verslag uit van haar activiteiten en bevindingen in het voorgaande jaar. 

Daarbij wordt tevens verantwoording afgelegd over de besteding van het beschikbaar 

gestelde uitvoeringsbudget (Artikel 7 lid 3). Met de ingediende stukken voldoet de ASD 

hieraan. Voor het indienen van de stukken is mondeling uitstel verleend. 

1.2. Het jaarverslag geeft een goed beeld van de activiteiten en werkzaamheden. 

In het jaarverslag worden activiteiten en werkzaamheden benoemd. Ook de 

samenstelling van de ASD, de samenwerking, de scholing en een doorkijk naar 2023. 

Dit geeft een helder beeld van het jaar 2022.  

 

Kanttekeningen of risico’s 

N.v.t. 

 

Communicatie  

De ASD zorgt zelf voor de communicatie. 

 

Financiële gevolgen  

Op basis van artikel 7 lid 3 vloeit het budget dat niet in het betreffende jaar is besteed terug naar 

de algemene middelen van de gemeente. In 2022 is het evaluatieonderzoek ook ten laste van dit 

budget gegaan. 

 

Vervolgtraject besluitvorming  

N.v.t. 

 

Evaluatie  

N.v.t. 

 

Bijlagen  

1. Jaarverslag 2022 Adviesraad Sociaal Domein. 

2. Financieel overzicht 2022. 

Naslagwerk  

Verordening Participatieraad sociaal Domein gemeente Venray 2022 



Jaarverslag 2022

Adviesraad Sociaal Domein Venray

Onafhankelijk adviesorgaan van de gemeênte Venray
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1. Inleiding

Graag presenteren wij u het eerste jaarvgrslag van de Adviesraad Sociaal Domein Venray.
Het afgelopen jaar was voor de Adviesraad het eerste jaar zonder last te hebben gehad van

de Covid-19 pandemie. ln de eerdere twee jaren tijdens de Covid-19 pandemie bleven de

onderlinge contacten tussen de leden en de mensen uit de schil, met onze achterban en met
mensen uit onze netwerken erg beperkt en was het slechts incidenteel mogelijk om onze
werkzaamheden zo te organiseren en te verrichten als eigenlijk zou moeten. Ook de
contacten met de beleidsmedewerkers van de gemeente waren erg beperkt en verliepen
meestal digitaal. Vandaar, dat we over deze eerste jaren ook geen jaarverslag hebben
gemaakt en willen wij graag venruijzen naar het evaluatieverslag, dat onlangs door de
Gemeenteraad is vastgesteld.

De steeds complexere samenleving en het feit dat er van de burger steeds meer wordt
venruacht betekent veel voor de inwoners. Het steeds meer zelf de regie moeten nemen voor

eigen zorg en zorg voor naasten vraagt om meer betrokken te worden bij en draagvlak
creëren voor belangrijke beslissingen. Reden waarom wij als Adviesraad graag extra
aandacht willen vragen voor de ontwikkeling en implementatie van de visie uit de Kadernota
Sociaal Domein met betrekking tot de inrichting van de gemeenschap en de rollen die daarin
door iedereen vervuld moeten worden. Het versterken van de omgeving, een nieuwe
Toegang, een inclusievere samenleving en burgerparticipatie zijn daarbij leidende thema's.
Vooral ook een adequate communicatie hieromtrent is erg belangrijk. Neem burgers mee in
deze veranderi ngsprocessen !

Nu van de inwoners wordt ven¡uacht datzij de zorgtaken zelf oppakken, soms overnemen en

langer thuis blijven wonen, is het van belang dat er voldoende faciliteiten en
levensloopbestendige woningen komen. Deze dienen toegankelijk te zijn voor de eigen
inwoners. Ook dient er bijde inrichting van de wijken voldoende rekening gehouden te
worden met een gemeenschap die elkaar steunt en ondersteunt in het realiseren van de

activiteiten en sociale aangelegenheden van alle dag. ln de visie en uitwerking van de
ruimtelijke ordening dient hier permanent aandacht voor te zijn.

Wat hebben we in 2022 gedaan?
Hoewel in 2022 een klein begin gemaakt is met de uitvoering van het VN-verdrag handicap
moet dit project nog echt op stoom komen. Het gaat hier om de uitvoering van de
inclusieagenda zodat Venray een "inclusieve samenleving" wordt. Een samenleving waarin
iedereen mee kan doen ongeacht zijn of haar handicap. Een project waar de Adviesraad
graag aan meewerkt. Het is een speerpunt van de Adviesraad voor 2023 en verder, om te
participeren in het door de gemeente te nemen initiatieven om daaraan vorm en inhoud te
geven.

De Adviesraad is actief betrokken geweest in een aantal samenwerkingsverbanden met de
gemeente Venray. Voorbeelden daarvan zijn:

1. Één tegen eenzaamheid
2. Venray dementievriendelijk
3. Wonen en Zorg
4. Focusgroep inzake lnclusie

Naast deze proactieve activiteiten, o.a. door middel van deelname aan gespreksgroepen,
heeft de Adviesraad een aantal gevraagde- en ongevraagde adviezen uitgebracht. Die

adviezen hadden betrekking op: 
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1. Advies inzake maatwerk WMO
2. Advies inzake beleidsplan Vroeg en Voorschoolse Educatie (WE)
3. De gezondste Regio
4. Advies inzake beperking gebruik scootmobielen
5. Advies inzake lnclusieagenda
6. Advies inzake Wonen en Meedoen
7. Advies inzake de nieuwe wet lnburgering

ln 2021 en 2020 werden door ons al eerder uitgebracht:
1. Advies decentralisatie beschermd wonen, maatschappelijke opvang, bemoeizorg en

preventie
2. Advies regionaal beleidsplan Jeugd, 2022en verder
3. Advies recentralisatie Raaylandcollege en voorkeurscenario S(B)O Focus-Spectrum
4. Advies inzake de kadernota Kunst en Cultuur
5. Reactie op adviesnota voor een dementievriendelijker Venray
6. Algemene reactie op de nota Grip op het sociaal domein
7. Eerste reactie op de nota grip op het sociale domein
8. Advies in het kader van de voorgenomen bezuinigingen in het sociale domein
9. Verbeterde opzet clientervaringsonderzoek jeugdhulp Noord Limburg
10. Advies NLW Bedrijven
11 . Advies sluiting Huisartsenpost Venray
12. Aanbevelingen en vragen bij het VN inclusief verdrag voor mgnsen met een

beperking
13. Advies NLW Bedrijven

Vanaf de installatie van onze Adviesraad denken wij mee en vragen wij om aandacht en nog
meer uitvoering met betrekking tot burgerparticipatie. Het betrekken van de burger bij de
inrichting van zijnlhaar eigen leef- en woonomgeving, past in het huidige denken. Bij het
komen tot draagvlak en inclusie, is het van belang om de burger mede bedenker en
uitvoerder te laten zijn in zaken die hem/haar direct aangaan. Hoewel de Adviesraad
constateert dat de gêmeente zich bewust is van het belang hiervan en hier volop aan werkt,
komt het nog onvoldoende tot concrete plannen en activiteiten. We blijven hierin meedenken
en waar nodig meedoen.

2. Wie zijn wij en waar staan we voor?

De Adviesraad Sociaal Domein bestaat uit twaalf vrijwilligers die opkomen voor de belangen
van de inwoners van de gemeente Venray op het gebied van jeugd, arbeid, ondersteuning
thuis en overige thema's in het brede sociale domein. Het streven is om de samenstelling
van de Adviesraad een afspiegeling te laten zijn van de burgers uit de genoemde
aandachtsgebieden en om alle wijken en kerkdorpen te vertegenwoordigen. Om ons heen
hebben wij verder een schilvan zo'n 40-tal mensen verzameld uit alle lagen van onze
samenleving, die ons ondersteunen en meedenken bij de diverse thema's in ons werk als
Adviesraad. Onze rol en positie is die van meepraten, meedenken en adviseren over zaken
die de gemeente ontwikkelt en uitvoert. Wijzijn geen beslissende partij maar wel een
kritische volger en soms ook aangever bij uitvoering en evaluatie van beleid binnen het
sociaaldomein.
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leder lid heeft zijn eigen kennis, ervaring en netwerk. Die zetten we daadkrachtig en

gemotiveerd in. Zo willen we ervoor zorgen dat iedereen optimaal ondersteund wordt bij het
leven van zijn of haar eigen leven in onze gemeente. Daarin is de mening van de inwoners
heel belangrijk. Uit gesprekken met inwoners merken wij dat de Adviesraad Sociaal Domein

nog bij te weinig mensen bekend is. Door stukjes in de Peel en Maas en gebruik te maken

van o.a. Facebook hebben wij, naast natuurlijk publicaties op onze eigen website, het
afgelopen jaar geprobeerd om deze bekendheid te vergroten. Ook het actief participeren in

verschillende netwerken is hierbij belangrijk. Het komend jaar blijven wij hieraan volop
werken.

Onze aandachtspunten voor 2023

. Verbetering Toegang tot voorzieningen

. Versterken van de omgeving, netwerken en steunsystemen in wijken en

dorpen
o Meer Zelfregie door onze burgers
¡ lnclusiviteit

Zo doen wij dat

We overleggen regelmatig met elkaar en met de gemeente over het beleid en de invulling
daarvan. Wij kijken over de schouder van de gemeente mee. De gemeente vraagt ons om

advies. Daarnaast geven wij ook ongevraagd advies. Bijvoorbeeld over de plannen die ze
willen realiseren en taken die ze gaan uitvoeren. Dít advies wordt in het college besproken
en opgevolgd of er wordt gemotiveerd van afgeweken.

Contact met inwoners

Om ons werk goed te kunnen doen, leggen wij zo veel mogelijk contact met inwoners die
problemen hebben of ervaringen willen delen. Het gaat dan bijvoorbeeld over zelfstandig
thuis wonen, schulden, financiële problemen of de begeleiding van kinderen en
jongvolwassenen. Ook hebben wij doorlopend contact met overige netwerkpartners,
belangenbehartigers en met mensen uit onze schil. Natuurlijk volgen wij ook de regionale,
provinciale en landelijke ontwikkelingen rondom allerlei onderwerpen. Wij zijn bijvoorbeeld lid

van de provinciale koepelorganisatie Burgerkracht Limburg/de Pijler en de landelijke Koepel
Adviesraden.

3. Werkwijze van de Adviesraad.

Gezien het vele werk dat wij hebben en om overzicht te kunnen behouden over het gehele

sociaal domein werkt de Adviesraad met een viertalwerkvelden: werkgroep WMO,
werkgroep Jeugd, Gezin en OnderWijs, werkgroep Participatie en de werkgroep Sport
(bewegen), Zorg en Gezondheid. Daarnaast hebben we nog een werkveld Algemeen, waar
alle overige zaken aan de orde komen, zoals Kunst en Cultuur. Elke werkgroep bestaat uit
drie of vier leden zoveel mogelijk aangevuld met leden uit de schil. Deze werkvorm is tevens
gekozen om de betrokkenheíd en eigen inbreng en regie van de leden te bevorderen. Elke
werkgroep werkt min of meer autonoom. De activiteiten van de werkgroepleden bestaan
verdero.a. uit: het inlezen in landelijke ontwikkelingen, deskundigheidsbevordering,
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netwerkvorming, deelname aan lokale initiatieven en werkgroepen, schrijven van adviezen
en contact zoeken met betrokken burgers.

De Adviesraad maakt onderscheid in gevraagd- en ongevraagd advies. De routing van de
adviezen is als volgt: Het advies wordt uitgewerkt door de betreffende werkgroep. Het
concept wordt besproken en vastgesteld door de plenaire vergadering. De voorzitter c.q.
secretaris zorgt voor verzending van het advies naar het college, de betreffende
beleidsmedewerkers en naar onze vaste contactpersoon bijde Gemeente. Bij urgentie en
niet kunnen passeren van de plenaire vergadering van de Adviesraad, wordt het advies ter
beoordeling aan alle adviesraadsleden separaat gestuurd met de vraag om binnen twee à
drie dagen schriftelijk te reageren naar de opstellers.

Hierna kan het advies worden vastgesteld en verzonden. Er zijn geen bindende afspraken
gemaakt met de gemeente betreffende een reactietermijn.

De ingezette werkwijze, om door middelvan de directe dialoog met beleidsmedewerkers te
komen tot een preadvies en advies, werkt naar wederzijdse tevredenheid. De directe
interactie tussen de Adviesraad en de beleidsmedewerkers/gemeente wordt als constructief
en positief eryaren. Het zorgt voor een betere beeldvorming van de vraag en voorkomt het
heen en weer schuiven van documenten.

4. Samenwerking met de gemeente Venray

Door open en constructieve discussies te voeren wordt er efficiënter gewerkt. Denk aan het
vroegtijdig betrokken worden bij nieuw beleid en een goede voorbereiding (schriftelijke) van
een overleg. De sfeer is goed, maar de meer diepgaande- en meer resultaatgerichte dialoog
over onden¡r¡erpen, doelen en voortgangsafspraken blijft aandacht vragen.
Voor 2022 was er een ontmoeting met de groep beleidsmedewerkers en met de politieke
partijen i.c. de commissie Leven gepland. Maarom een aantalredenen is diternog nietvan
gekomen. Deze informele ontmoeting en bijeenkomst is nu gepland in het voorjaar van 2023.

5. Regionale samenwerking

Steeds meer taken van de gemeente worden via regionale regelingen (op Noord en/of Noord
en Midden-Limburgse schaal) uitbesteed aan centrale aangestuurde organisaties. Toezicht
daarop wordt steeds lastiger. Zo ook de advisering daarop door de Adviesraad Sociaal
Domein Venray. Daarom zal de komende jaren, op ondenruerpen die zich daartoe lenen,
steeds samenwerking moeten worden gezocht met andere Adviesraden in de regio. Dit
verloopt tot nog toe erg moeizaam en beperkt zich vooralsnog tot slechts een paar actieve
collega-adviesraden.

6. Ontwikkeling- en scholingsgelden

De Adviesraad is blij met de constructieve opstelling van het college. Belangrijk daarbij is de
inzet van onze gemeentelijke contactpersoon, die ons actief ondersteunt. Ook daar zijn we
erg dankbaar voor. De aan ons beschikbaar gestelde financiële middelen konden o.a.
ingezetworden voor scholing. Een scholingsdag en trainingen op het gebied van het
bereiken van de achterban en het schrijven van goede adviezen is gehouden in het voorjaar
van 2021 en is verzorgd door de landelijke Koepel Adviesraden Sociaal Domein. De
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werkwijze van de Adviesraad is uitgebreid tegen het licht gehouden. Doen wijde goede

dingen? En doen wij die goed genoeg? Zonder uitvoerig op het programma in te gaan

kunnen wij constateren dat de studiedag door alle betrokkenen als zinvol is ervaren en dat

sterkte ons in de constatering, dat wij op een goede manier met de goede dingen bezig zijn.
De discussie over de uitganspunten van een participatie-samenleving en wat dit betekent
voor de organisatie en werkrruijze van de Adviesraad heeft permanent onze aandacht.
Naast een collectieve scholing, worden er door de landelijke Koepel regelmatig individuele

trainingen verzorgd betreffende concrete onderwerpen (op het gebied van WMO,
Participatie, Jeugd etc.). Een aantal van onze leden hebben aan enkele trainingen
deelgenomen. Ook is er periodiek een digitale landelijke voorzittersmeeting, waar informatie

en andere zaken kunnen worden uitgewisseld.

7. Mutaties leden, afscheid en een nieuw begin.

De Adviesraad heeft inmiddels afscheid genomen van een drietal leden. Dat waren Ron van

den Heuvel, Petra Steeghs en Asmaa Darkoui.
Tegenover elk vertrek staat er weer een nieuw begin. Dit is ook nu zo. Het doet ons goed te
kunnen melden dat de Adviesraad is versterkt met drie nieuwe leden:

Henriette Arts, Anita Ebbing en Hans Vollenberg.
En ja, ook wij proberen steeds een meer diverse samenstelling te hebben dan het
stereotiepe beeld van gepensioneerde, grijze mannen!

8. Jaaroverzicht per werkgroep.

Werkgroep WMO

ln onze vergaderingen zijn o.a. de volgende ondenruerpen aan de orde gekomen
. Verbetering Toegang
. Eenzaamheid
. Beschermd wonen
. DementievriendelijkVenray
. Wonen en Zorg

De input die wij van onze achterban hebben ontvangen bespraken wij in ons overleg met de
gemeente. Soms middels een ongevraagd advies, maar ook signalerend. ln het afgelopen
jaar hebben wij de navolgende ongevraagde adviezen ingediend:

1. Advies inzake maatwerk WMO
2. Advies inzake beperking gebruik scootmobielen

Het overleg met de gemeente verloopt goed. Wij hebben open discussies gevoerd en
proberen daarin ook na te gaan of door een aanpassing van de wederzijdse werkwijze er
efficiënter gewerkt kan worden. Denk aan vroegtijdig betrokken worden bij nieuw beleid en

goede (schriftelijke) voorbereiding van overleggen. De dialoog over onden¡rerpen, doelen en

voortgangsafspraken zijn zeker voor ons blijvende aandachtspunten voor 20231
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Werkgroep Participatie

Tijdens het overleg met de directeur van het NLW bedrijf is o.a. gesproken over de
aanlevering van kandidaten door de gemeente. Men geeft aan meer mensen in bemiddeling
te kunnen nemen. Zelf moet ook de NlW-groep een plek in de samenleving opbouwen en
bedrijfsmatig optreden. Uiteraard is ook met de gemeente hierover gesproken. De afspraken,
die zijn gemaakt met de drie deelnemende gemeenten in het kader van de toekomst van de
NLW, staan niet ter discussie. Daarvoor is naar onze mening deze voorziening te belangrijk.

Werkgroep jeugd, jongeren en gezin en onderwijs

De werkgroep jeugd vindt het belangrijk dat de jeugd binnen onze gemeente de aandacht en
begeleiding krijgt die zij nodig heeft, om op te groeien tot zelfstandige volwassenen die hun
eigen keuzes kunnen maken. Daarbij horen passende verantwoordelijkheden om
daadwerkelijk een bijdrage te kunnen leveren aan de maatschappij. Het afgelopen jaar
hebben we getracht om in contact te komen met jongeren of diegenen die zorg voor hen
hebben. Aandachtspunten zijn hierbij onder meer eenzaamheid onder jongeren,
sch uld hu lpverlen ing, vrijetijdsbested ing en woonbehoefte.

De gesprekken met het reguliere basis- en voortgezet ondenr'uijs, behalve dan met het
speciaal onderurrijs, en de politie zijn onvoldoende van de grond gekomen. Het is sowieso erg
lastig om met jongeren, zeker met jongeren met problemen, in contact te komen. Wel zijn er
diverse gesprekken gevoerd met beleidsambtenaren over de schuldhulpvedening aan
jongeren (op locatie en via online contact). Ook zijn er gesprekken geweest met
beleidsambtenaren over jongerenhuisvesting, maar ook de toegankelijkheid van informatie
voor jongeren. De perikelen bijthe B helpen natuurlijk ook niet echt mee. ln regionaal
verband is volop aandacht besteed aan het nieuwe regionale jeugdbeleid. En de instelling
van een jeugd-gemeenteraad is als een positief punt te noemen.

Dit jaar hebben we een artikel geschreven over de werkgroep Jeugd, jongeren en gezin en
onderwijs voor de Peel en Maas evenals een kort artikel voor onze website en Facebook.
Onze leden volgen intensief de verschillende en vele publicaties en onderzoeken, die worden
gepubliceerd doot' de landelijk Koepel Adviesraden met betrekking tot jeugd en jeugdbeleid.

Werkgroep sport, bewegen en gezondheid

De werkgroep heeft kennis genomen van de initiatieven met betrekking tot de ontwikkelingen
van 'de gezondste regio'. Er is, naast gesprekken met de kwartiermaker en ambassadeur in
de regio, gesproken met de betreffende beleidsmedewerkers van de gemeente om te
achterhalen wat er allemaal al op dit gebied gebeurd. Diverse initiatieven en activiteiten
lopen al of worden actief ondersteund. Als Adviesraad vinden wij het erg belangrijk, dat sport
en bewegen een vast onderdeel is bijalle beleidsvoornemens, zeker ook, omdat het een
grote preventieve werking heeft op de gezondheid van onze inwoners.

Werkgroep Algemeen

Onze werkgroep algemeen heeft zich in 2022 gebogen over de nieuwe nota Kunst en
Cultuur. We hebben op dit gebied een uitgebreid advies aan het college gestuurd. Verder is
er o.a. een aanvang gemaakt met nieuw of aangepast beleid op het gebied van:
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Mantelzorgbeleid
Vrijwilligersbeleid
Armoedebeleid

9. Adviezen, correspondentie en opvolging

Het afgelopen jaar heeft de Adviesraad Sociaal Domein Venray vier gevraagde en drie

ongevraagde adviezen uitgebracht. Deze adviezen en de reactie van ons co]teO1 r11n a&W

zijnopgenomenoponzewebsite: . , -,,,... . :.. . ' '' '''' Demeeste

adviezen zijn opgevolgã of hebben 
"en 

pf"f< gãkiãgen in het aangepaste of nieuwe beleid

vandegemeente.Vaneenenkeladviesisgemotiveerdafgeweken.

10. Lokale samenwerking en r¡etwerk.

Draagvlak en voorbeelden vanuit de praktijk van de inwoners vanuit Venray voor adviezen

was ook in 2022een punt van aandacht. óaartoe hebben we regelmatig contact met lokale

platforms en belangeÅbehartigers, zoals de werkgroepZorgvan de centrale van ouderen'
'rruv 

zorg, Gehandicaptenplat*form, stichting 'ik begin" stichting Kleur en Kracht' het

DorpsradLnoverleg etc., alsmede met mensen uit onze schil'

Ook zijn er door het m.eer participeren in diverse overleggen, waarbij meerdere partijen

betrokken zijn, nieuwe contacten gelegd en bestaande contacten versterkt Ook voor het

komend jaar hopen wij deze goede samenwerking te kunnen voortzetten en nog uit te

breiden. Ook het daadïerket¡k weer ontmoeten en spreken met de indiriiduele burger is

hierbij van groot belang.

1'î. Regionale sarnenwerklng Adviesraden

Het opstarten en intensiveren van de regionale samenwerking tussen de verschillende

Adviesraden in de regio staatop een laag pitje. Daar er echtersteeds meervraagstukken op

regionaal niveau *oráun opgepakt door de samenwerkende gemeenten, bijv' 
- ^ - ^

verslavingszorg, begeleid wónen en Maatschappelijke Opvang, efc., zal dit in 2023 weer

extra aandacht moeten krijgen. Met de BAR van Horst aan de Maas verloopt de

samenwerking inmiddels eig positief. Het oppakken van verdere samenwerking in de regio

moet weer op de agenda van 2023 komen te staan'

12 Perspectief "Een doorkijk naar 2023" '

zoals aangegeven in cie inleiding van ons jaarverslag moest 2022heIjaar worden' waarin de

gemeente een begin maakt rutlu uitwerking van de visie op de versterking van de

omgeving en het vernieuwen van de Toegang en met tevens.de nodige aandacht voor

Aur"gerparticipatie, het versterken van zetiregìe in wijken en dorpen en een lnclusieve

Samenleving.

wij zien uit naar 2023 alseen jaar waarin de Adviesraad Sociaal Domein op vele terreinen

actief kan zijn en samen met haar partners veel denkt te kunnen bijdragen aan het realiseren

van een zelfregie voerende en zorgzame samenleving'

9
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1. Inleiding.  

Graag presenteren wij u het eerste jaarverslag van de Adviesraad Sociaal Domein Venray. 

Het afgelopen jaar was voor de Adviesraad het eerste jaar zonder last te hebben gehad van 

de Covid-19 pandemie. In de eerdere twee jaren tijdens de Covid-19 pandemie bleven de 

onderlinge contacten tussen de leden en de mensen uit de schil, met onze achterban en met 

mensen uit onze netwerken erg beperkt en was het slechts incidenteel mogelijk om onze 

werkzaamheden zo te organiseren en te verrichten als eigenlijk zou moeten. Ook de 

contacten met de beleidsmedewerkers van de gemeente waren erg beperkt en verliepen 

meestal digitaal. Vandaar, dat we over deze eerste jaren ook geen jaarverslag hebben 

gemaakt en willen wij graag verwijzen naar het evaluatieverslag, dat onlangs door de 

Gemeenteraad is vastgesteld. 

  

De steeds complexere samenleving en het feit dat er van de burger steeds meer wordt 

verwacht betekent veel voor de inwoners. Het steeds meer zelf de regie moeten nemen voor 

eigen zorg en zorg voor naasten vraagt om meer betrokken te worden bij en draagvlak 

creëren voor belangrijke beslissingen. Reden waarom wij als Adviesraad graag extra 

aandacht willen vragen voor de ontwikkeling en implementatie van de visie uit de Kadernota 

Sociaal Domein met betrekking tot de inrichting van de gemeenschap en de rollen die daarin 

door iedereen vervuld moeten worden. Het versterken van de omgeving, een nieuwe 

Toegang, een inclusievere samenleving en burgerparticipatie zijn daarbij leidende thema’s. 

Vooral ook een adequate communicatie hieromtrent is erg belangrijk. Neem burgers mee in 

deze veranderingsprocessen! 

  

Nu van de inwoners wordt verwacht dat zij de zorgtaken zelf oppakken, soms overnemen en 

langer thuis blijven wonen, is het van belang dat er voldoende faciliteiten en 

levensloopbestendige woningen komen. Deze dienen toegankelijk te zijn voor de eigen 

inwoners. Ook dient er bij de inrichting van de wijken voldoende rekening gehouden te 

worden met een gemeenschap die elkaar steunt en ondersteunt in het realiseren van de 

activiteiten en sociale aangelegenheden van alle dag. In de visie en uitwerking van de 

ruimtelijke ordening dient hier permanent aandacht voor te zijn.  

 

Wat hebben we in 2022 gedaan?  

Hoewel in 2022 een klein begin gemaakt is met de uitvoering van het VN-verdrag handicap 

moet dit project nog echt op stoom komen. Het gaat hier om de uitvoering van de 

inclusieagenda zodat Venray een “inclusieve samenleving” wordt. Een samenleving waarin 

iedereen mee kan doen ongeacht zijn of haar handicap. Een project waar de Adviesraad 

graag aan meewerkt. Het is een speerpunt van de Adviesraad voor 2023 en verder, om te 

participeren in het door de gemeente te nemen initiatieven om daaraan vorm en inhoud te 

geven.  

  

De Adviesraad is actief betrokken geweest in een aantal samenwerkingsverbanden met de 

gemeente Venray. Voorbeelden daarvan zijn:  

1. Één tegen eenzaamheid  

2. Venray dementievriendelijk 

3. Wonen en Zorg 

4. Focusgroep inzake Inclusie 

  

Naast deze proactieve activiteiten, o.a. door middel van deelname aan gespreksgroepen, 

heeft de Adviesraad een aantal gevraagde- en ongevraagde adviezen uitgebracht. Die 

adviezen hadden betrekking op: 
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1. Advies inzake maatwerk WMO 

2. Advies inzake beleidsplan Vroeg en Voorschoolse Educatie (VVE) 

3. De gezondste Regio 

4. Advies inzake beperking gebruik scootmobielen 

5. Advies inzake Inclusieagenda 

6. Advies inzake Wonen en Meedoen 

7. Advies inzake de nieuwe wet Inburgering 

 

In 2021 en 2020 werden door ons al eerder uitgebracht: 

1. Advies decentralisatie beschermd wonen, maatschappelijke opvang, bemoeizorg en 

preventie 

2. Advies regionaal beleidsplan Jeugd, 2022 en verder 

3. Advies recentralisatie Raaylandcollege en voorkeurscenario S(B)O Focus-Spectrum  

4. Advies inzake de kadernota Kunst en Cultuur 

5. Reactie op adviesnota voor een dementievriendelijker Venray 

6. Algemene reactie op de nota Grip op het sociaal domein 

7. Eerste reactie op de nota grip op het sociale domein 

8. Advies in het kader van de voorgenomen bezuinigingen in het sociale domein 

9. Verbeterde opzet clientervaringsonderzoek jeugdhulp Noord Limburg 

10. Advies NLW Bedrijven 

11. Advies sluiting Huisartsenpost Venray 

12. Aanbevelingen en vragen bij het VN inclusief verdrag voor mensen met een 

beperking 

13. Advies NLW Bedrijven 

 

Vanaf de installatie van onze Adviesraad denken wij mee en vragen wij om aandacht en nog 

meer uitvoering met betrekking tot burgerparticipatie. Het betrekken van de burger bij de 

inrichting van zijn/haar eigen leef- en woonomgeving, past in het huidige denken. Bij het 

komen tot draagvlak en inclusie, is het van belang om de burger mede bedenker en 

uitvoerder te laten zijn in zaken die hem/haar direct aangaan. Hoewel de Adviesraad 

constateert dat de gemeente zich bewust is van het belang hiervan en hier volop aan werkt, 

komt het nog onvoldoende tot concrete plannen en activiteiten. We blijven hierin meedenken 

en waar nodig meedoen. 

  

2. Wie zijn wij en waar staan we voor?  

De Adviesraad Sociaal Domein bestaat uit twaalf vrijwilligers die opkomen voor de belangen 

van de inwoners van de gemeente Venray op het gebied van jeugd, arbeid, ondersteuning 

thuis en overige thema’s in het brede sociale domein. Het streven is om de samenstelling 

van de Adviesraad een afspiegeling te laten zijn van de burgers uit de genoemde 

aandachtsgebieden en om alle wijken en kerkdorpen te vertegenwoordigen. Om ons heen 

hebben wij verder een schil van zo’n 40-tal mensen verzameld uit alle lagen van onze 

samenleving, die ons ondersteunen en meedenken bij de diverse thema’s in ons werk als 

Adviesraad. Onze rol en positie is die van meepraten, meedenken en adviseren over zaken 

die de gemeente ontwikkelt en uitvoert. Wij zijn geen beslissende partij maar wel een 

kritische volger en soms ook aangever bij uitvoering en evaluatie van beleid binnen het 

sociaal domein.  

  

Wat doen we?  
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Ieder lid heeft zijn eigen kennis, ervaring en netwerk. Die zetten we daadkrachtig en 

gemotiveerd in. Zo willen we ervoor zorgen dat iedereen optimaal ondersteund wordt bij het 

leven van zijn of haar eigen leven in onze gemeente. Daarin is de mening van de inwoners 

heel belangrijk. Uit gesprekken met inwoners merken wij dat de Adviesraad Sociaal Domein 

nog bij te weinig mensen bekend is. Door stukjes in de Peel en Maas en gebruik te maken 

van o.a. Facebook hebben wij, naast natuurlijk publicaties op onze eigen website, het 

afgelopen jaar geprobeerd om deze bekendheid te vergroten. Ook het actief participeren in 

verschillende netwerken is hierbij belangrijk. Het komend jaar blijven wij hieraan volop 

werken. 

  

Onze aandachtspunten voor 2023 

  

• Verbetering Toegang tot voorzieningen 

• Versterken van de omgeving, netwerken en steunsystemen in wijken en 

dorpen 

• Meer Zelfregie door onze burgers 

• Inclusiviteit 

  

  

Zo doen wij dat   

  

We overleggen regelmatig met elkaar en met de gemeente over het beleid en de invulling 

daarvan. Wij kijken over de schouder van de gemeente mee. De gemeente vraagt ons om 

advies. Daarnaast geven wij ook ongevraagd advies. Bijvoorbeeld over de plannen die ze 

willen realiseren en taken die ze gaan uitvoeren. Dit advies wordt in het college besproken 

en opgevolgd of er wordt gemotiveerd van afgeweken.   

  

Contact met inwoners  

  

Om ons werk goed te kunnen doen, leggen wij zo veel mogelijk contact met inwoners die 

problemen hebben of ervaringen willen delen. Het gaat dan bijvoorbeeld over zelfstandig 

thuis wonen, schulden, financiële problemen of de begeleiding van kinderen en 

jongvolwassenen. Ook hebben wij doorlopend contact met overige netwerkpartners, 

belangenbehartigers en met mensen uit onze schil. Natuurlijk volgen wij ook de regionale, 

provinciale en landelijke ontwikkelingen rondom allerlei onderwerpen. Wij zijn bijvoorbeeld lid 

van de provinciale koepelorganisatie Burgerkracht Limburg/de Pijler en de landelijke Koepel 

Adviesraden. 

  

  

3. Werkwijze van de Adviesraad.   

Gezien het vele werk dat wij hebben en om overzicht te kunnen behouden over het gehele 

sociaal domein werkt de Adviesraad met een viertal werkvelden: werkgroep WMO, 

werkgroep Jeugd, Gezin en Onderwijs, werkgroep Participatie en de werkgroep Sport 

(bewegen), Zorg en Gezondheid. Daarnaast hebben we nog een werkveld Algemeen, waar 

alle overige zaken aan de orde komen, zoals Kunst en Cultuur. Elke werkgroep bestaat uit 

drie of vier leden zoveel mogelijk aangevuld met leden uit de schil. Deze werkvorm is tevens 

gekozen om de betrokkenheid en eigen inbreng en regie van de leden te bevorderen. Elke 

werkgroep werkt min of meer autonoom. De activiteiten van de werkgroepleden bestaan 

verder o.a. uit: het inlezen in landelijke ontwikkelingen, deskundigheidsbevordering, 
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netwerkvorming, deelname aan lokale initiatieven en werkgroepen, schrijven van adviezen 

en contact zoeken met betrokken burgers.   

De Adviesraad maakt onderscheid in gevraagd- en ongevraagd advies. De routing van de 

adviezen is als volgt: Het advies wordt uitgewerkt door de betreffende werkgroep. Het 

concept wordt besproken en vastgesteld door de plenaire vergadering. De voorzitter c.q. 

secretaris zorgt voor verzending van het advies naar het college, de betreffende 

beleidsmedewerkers en naar onze vaste contactpersoon bij de Gemeente. Bij urgentie en 

niet kunnen passeren van de plenaire vergadering van de Adviesraad, wordt het advies ter 

beoordeling aan alle adviesraadsleden separaat gestuurd met de vraag om binnen twee à 

drie dagen schriftelijk te reageren naar de opstellers.   

Hierna kan het advies worden vastgesteld en verzonden. Er zijn geen bindende afspraken 

gemaakt met de gemeente betreffende een reactietermijn.  

De ingezette werkwijze, om door middel van de directe dialoog met beleidsmedewerkers te 

komen tot een preadvies en advies, werkt naar wederzijdse tevredenheid. De directe 

interactie tussen de Adviesraad en de beleidsmedewerkers/gemeente wordt als constructief 

en positief ervaren. Het zorgt voor een betere beeldvorming van de vraag en voorkomt het 

heen en weer schuiven van documenten.    

4. Samenwerking met de gemeente Venray.  

  

Door open en constructieve discussies te voeren wordt er efficiënter gewerkt. Denk aan het 

vroegtijdig betrokken worden bij nieuw beleid en een goede voorbereiding (schriftelijke) van 

een overleg. De sfeer is goed, maar de meer diepgaande- en meer resultaatgerichte dialoog 

over onderwerpen, doelen en voortgangsafspraken blijft aandacht vragen.   

Voor 2022 was er een ontmoeting met de groep beleidsmedewerkers en met de politieke 

partijen i.c. de commissie Leven gepland. Maar om een aantal redenen is dit er nog niet van 

gekomen. Deze informele ontmoeting en bijeenkomst is nu gepland in het voorjaar van 2023. 

  

  

5. Regionale samenwerking   

  

Steeds meer taken van de gemeente worden via regionale regelingen (op Noord en/of Noord 

en Midden-Limburgse schaal) uitbesteed aan centrale aangestuurde organisaties. Toezicht 

daarop wordt steeds lastiger. Zo ook de advisering daarop door de Adviesraad Sociaal 

Domein Venray. Daarom zal de komende jaren, op onderwerpen die zich daartoe lenen, 

steeds samenwerking moeten worden gezocht met andere Adviesraden in de regio. Dit 

verloopt tot nog toe erg moeizaam en beperkt zich vooralsnog tot slechts een paar actieve 

collega-adviesraden. 

  

  

6. Ontwikkeling- en scholingsgelden  

  

De Adviesraad is blij met de constructieve opstelling van het college. Belangrijk daarbij is de 

inzet van onze gemeentelijke contactpersoon, die ons actief ondersteunt. Ook daar zijn we 

erg dankbaar voor. De aan ons beschikbaar gestelde financiële middelen konden o.a. 

ingezet worden voor scholing. Een scholingsdag en trainingen op het gebied van het 

bereiken van de achterban en het schrijven van goede adviezen is gehouden in het voorjaar 

van 2021 en is verzorgd door de landelijke Koepel Adviesraden Sociaal Domein. De 
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werkwijze van de Adviesraad is uitgebreid tegen het licht gehouden. Doen wij de goede 

dingen? En doen wij die goed genoeg? Zonder uitvoerig op het programma in te gaan 

kunnen wij constateren dat de studiedag door alle betrokkenen als zinvol is ervaren en dat 

sterkte ons in de constatering, dat wij op een goede manier met de goede dingen bezig zijn. 

De discussie over de uitganspunten van een participatie-samenleving en wat dit betekent 

voor de organisatie en werkwijze van de Adviesraad heeft permanent onze aandacht. 

Naast een collectieve scholing, worden er door de landelijke Koepel regelmatig individuele 

trainingen verzorgd betreffende concrete onderwerpen (op het gebied van WMO, 

Participatie, Jeugd etc.). Een aantal van onze leden hebben aan enkele trainingen 

deelgenomen. Ook is er periodiek een digitale landelijke voorzittersmeeting, waar informatie 

en andere zaken kunnen worden uitgewisseld.  

 

  

7. Mutaties leden, afscheid en een nieuw begin.  

  

De Adviesraad heeft inmiddels afscheid genomen van een drietal leden. Dat waren Ron van 

den Heuvel, Petra Steeghs en Asmaa Darkoui. 

Tegenover elk vertrek staat er weer een nieuw begin. Dit is ook nu zo. Het doet ons goed te 

kunnen melden dat de Adviesraad is versterkt met drie nieuwe leden:  

Henriette Arts, Anita Ebbing en Hans Vollenberg. 

En ja, ook wij proberen steeds een meer diverse samenstelling te hebben dan het 

stereotiepe beeld van gepensioneerde, grijze mannen!  

 

8. Jaaroverzicht per werkgroep.  

  

Werkgroep WMO  

  

In onze vergaderingen zijn o.a. de volgende onderwerpen aan de orde gekomen:  

• Verbetering Toegang 

• Eenzaamheid 

• Beschermd wonen 

• Dementievriendelijk Venray 

• Wonen en Zorg 

 

De input die wij van onze achterban hebben ontvangen bespraken wij in ons overleg met de 

gemeente. Soms middels een ongevraagd advies, maar ook signalerend.  In het afgelopen 

jaar hebben wij de navolgende ongevraagde adviezen ingediend:  

1. Advies inzake maatwerk WMO 

2. Advies inzake beperking gebruik scootmobielen 

  

Het overleg met de gemeente verloopt goed. Wij hebben open discussies gevoerd en 

proberen daarin ook na te gaan of door een aanpassing van de wederzijdse werkwijze er 

efficiënter gewerkt kan worden. Denk aan vroegtijdig betrokken worden bij nieuw beleid en 

goede (schriftelijke) voorbereiding van overleggen. De dialoog over onderwerpen, doelen en 

voortgangsafspraken zijn zeker voor ons blijvende aandachtspunten voor 2023!   
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Werkgroep Participatie  

  

Tijdens het overleg met de directeur van het NLW bedrijf is o.a. gesproken over de 

aanlevering van kandidaten door de gemeente. Men geeft aan meer mensen in bemiddeling 

te kunnen nemen. Zelf moet ook de NLW-groep een plek in de samenleving opbouwen en 

bedrijfsmatig optreden. Uiteraard is ook met de gemeente hierover gesproken. De afspraken, 

die zijn gemaakt met de drie deelnemende gemeenten in het kader van de toekomst van de 

NLW, staan niet ter discussie. Daarvoor is naar onze mening deze voorziening te belangrijk. 

  

 

Werkgroep jeugd, jongeren en gezin en onderwijs 

  

De werkgroep jeugd vindt het belangrijk dat de jeugd binnen onze gemeente de aandacht en 

begeleiding krijgt die zij nodig heeft, om op te groeien tot zelfstandige volwassenen die hun 

eigen keuzes kunnen maken. Daarbij horen passende verantwoordelijkheden om 

daadwerkelijk een bijdrage te kunnen leveren aan de maatschappij. Het afgelopen jaar 

hebben we getracht om in contact te komen met jongeren of diegenen die zorg voor hen 

hebben. Aandachtspunten zijn hierbij onder meer eenzaamheid onder jongeren, 

schuldhulpverlening, vrijetijdsbesteding en woonbehoefte.  

  

De gesprekken met het reguliere basis- en voortgezet onderwijs, behalve dan met het 

speciaal onderwijs, en de politie zijn onvoldoende van de grond gekomen. Het is sowieso erg 

lastig om met jongeren, zeker met jongeren met problemen, in contact te komen. Wel zijn er 

diverse gesprekken gevoerd met beleidsambtenaren over de schuldhulpverlening aan 

jongeren (op locatie en via online contact). Ook zijn er gesprekken geweest met 

beleidsambtenaren over jongerenhuisvesting, maar ook de toegankelijkheid van informatie 

voor jongeren. De perikelen bij the B helpen natuurlijk ook niet echt mee. In regionaal 

verband is volop aandacht besteed aan het nieuwe regionale jeugdbeleid. En de instelling 

van een jeugd-gemeenteraad is als een positief punt te noemen.  

 

Dit jaar hebben we een artikel geschreven over de werkgroep Jeugd, jongeren en gezin en 

onderwijs voor de Peel en Maas evenals een kort artikel voor onze website en Facebook. 

Onze leden volgen intensief de verschillende en vele publicaties en onderzoeken, die worden 

gepubliceerd door de landelijk Koepel Adviesraden met betrekking tot jeugd en jeugdbeleid. 

  

Werkgroep sport, bewegen en gezondheid 

  

De werkgroep heeft kennis genomen van de initiatieven met betrekking tot de ontwikkelingen 

van ‘de gezondste regio’. Er is, naast gesprekken met de kwartiermaker en ambassadeur in 

de regio, gesproken met de betreffende beleidsmedewerkers van de gemeente om te 

achterhalen wat er allemaal al op dit gebied gebeurd. Diverse initiatieven en activiteiten 

lopen al of worden actief ondersteund. Als Adviesraad vinden wij het erg belangrijk, dat sport 

en bewegen een vast onderdeel is bij alle beleidsvoornemens, zeker ook, omdat het een 

grote preventieve werking heeft op de gezondheid van onze inwoners. 

Werkgroep Algemeen 

Onze werkgroep algemeen heeft zich in 2022 gebogen over de nieuwe nota Kunst en 

Cultuur. We hebben op dit gebied een uitgebreid advies aan het college gestuurd. Verder is 

er o.a. een aanvang gemaakt met nieuw of aangepast beleid op het gebied van: 
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• Mantelzorgbeleid 

• Vrijwilligersbeleid 

• Armoedebeleid 

9. Adviezen, correspondentie en opvolging.   

Het afgelopen jaar heeft de Adviesraad Sociaal Domein Venray vier gevraagde en drie 

ongevraagde adviezen uitgebracht. Deze adviezen en de reactie van ons college van B&W 

zijn opgenomen op onze website: www.adviesraadsociaaldomeinvenray.nl De meeste 

adviezen zijn opgevolgd of hebben een plek gekregen in het aangepaste of nieuwe beleid 

van de gemeente. Van een enkel advies is gemotiveerd afgeweken. 

10. Lokale samenwerking en netwerk.  

Draagvlak en voorbeelden vanuit de praktijk van de inwoners vanuit Venray voor adviezen 

was ook in 2022 een punt van aandacht. Daartoe hebben we regelmatig contact met lokale 

platforms en belangenbehartigers, zoals de werkgroep Zorg van de centrale van ouderen, 

FNV Zorg, Gehandicaptenplatform, Stichting ‘ik begin’, Stichting Kleur en Kracht, het 

Dorpsradenoverleg etc., alsmede met mensen uit onze schil. 

Ook zijn er door het meer participeren in diverse overleggen, waarbij meerdere partijen 

betrokken zijn, nieuwe contacten gelegd en bestaande contacten versterkt. Ook voor het 

komend jaar hopen wij deze goede samenwerking te kunnen voortzetten en nog uit te 

breiden. Ook het daadwerkelijk weer ontmoeten en spreken met de individuele burger is 

hierbij van groot belang.  

11. Regionale samenwerking Adviesraden 

Het opstarten en intensiveren van de regionale samenwerking tussen de verschillende 

Adviesraden in de regio staat op een laag pitje. Daar er echter steeds meer vraagstukken op 

regionaal niveau worden opgepakt door de samenwerkende gemeenten, bijv. 

verslavingszorg, begeleid wonen en Maatschappelijke Opvang, etc., zal dit in 2023 weer 

extra aandacht moeten krijgen. Met de BAR van Horst aan de Maas verloopt de 

samenwerking inmiddels erg positief. Het oppakken van verdere samenwerking in de regio 

moet weer op de agenda van 2023 komen te staan.  

12 Perspectief “Een doorkijk naar 2023”.   

Zoals aangegeven in de inleiding van ons jaarverslag moest 2022 het jaar worden, waarin de 

gemeente een begin maakt met de uitwerking van de visie op de versterking van de 

omgeving en het vernieuwen van de Toegang en met tevens de nodige aandacht voor 

Burgerparticipatie, het versterken van zelfregie in wijken en dorpen en een Inclusieve 

Samenleving.  

Wij zien uit naar 2023 als een jaar waarin de Adviesraad Sociaal Domein op vele terreinen 

actief kan zijn en samen met haar partners veel denkt te kunnen bijdragen aan het realiseren 

van een zelfregie voerende en zorgzame samenleving.  

  

Februari 2023,  

  

http://www.adviesraadsociaaldomeinvenray.nl/
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Adviesraad Sociaal Domein Venray,  

  

  

 

De voorzitter: Lei Heldens 

 

 

 

 

 

De secretaris: Mariska Loozen 

  

  

 



 

Datum Omschrijving Bedrag uit Budget

1-1-2022 Overige diensten van derden 12180,00

1-1-2022 Presentiegeld klankbordgroepen 18270,00

30450,00

24-5-2022 Vergoeding adviesraadleden 1e halfjaar 5500,00

8-12-2022 Vergoeding adviesraadleden 2e halfjaar 5666,67

3-2-2022 Contributie Koepel 2022 Koepel Wmo-raden 520,00

15-2-2022 Verteer Adviesraad SD Horeca Schouwburg Venray B.V. De Artiest 55,70

28-4-2022 P&M 140422 Boekhandel van den Munckhof BV 540,00

19-3-2022 Deelname online workshop WMO Koepel Wmo-raden 60,00

12-12-2022 Boeket Beterschap T.v.G. M. P. Leupen 31,93

30-6-2022 Verteer Adviesraad SD Horeca Schouwburg Venray B.V. De Artiest 56,00

15-11-2022 Vergaderkosten en koffie Stichting Kleur en Kracht 50,00

15-4-2022 Verteer Adviesraad SD Horeca Schouwburg Venray B.V. De Artiest 56,10

31-3-2022 Verteer Adviesraad SD Horeca Schouwburg Venray B.V. De Artiest 136,80

5-5-2022 Onderhoud/hosting Jitz 160,85

15-7-2022 Verteer Adviesraad SD Horeca Schouwburg Venray B.V. De Artiest 30,70

4-5-2022 Vergadering 020522 De Smelehof 75,90

20-4-2022 Diner Gastrobar TOF 580,20

23-3-2022 Koffie/thee/zaalhuur 100322 Cafetaria Thielen B.V. 50,00

23-3-2022 Koffie/thee/zaalhuur 100322 Cafetaria Thielen B.V. 65,00

20-5-2022 Verteer Adviesraad SD Horeca Schouwburg Venray B.V. De Artiest 22,20

10-10-2022 Decl. Adviesr. P.A. t H. 2022003941 54,14

29-9-2022 Evaluatie Adviesraad SD mei/sept 22 Stichting Stimulansz (Benchmark) 8960,00

22672,19

Restant 2022 7777,81

FINANCIEEL OVERZICHT ADVIESRAAD SOCIAAL DOMEIN VENRAY 2022
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